
Inbreng CDA-fractie – Commissie Omgeving – Brandevoort 2 

Geachte voorzitter, geachte commissieleden, 

Vandaag bespreken we de plannen voor Brandevoort 2. De CDA-

fractie heeft zich de afgelopen maanden intensief verdiept in de 

voorgestelde uitbreiding, heeft gesproken met inwoners, experts en 

maatschappelijke organisaties, en komt tot een duidelijke conclusie: 

wij kunnen niet instemmen met deze plannen in hun huidige 

vorm. 

Laat ik helder zijn: het CDA is niet tegen bouwen. Integendeel. Wij 

erkennen het woningtekort en het belang van een leefbare toekomst 

voor jonge gezinnen, starters en ouderen in Helmond. Maar bouwen 

moet verantwoord, toekomstgericht en gedragen zijn. Een van de 

fundamentele vragen die wij stellen bij dit ambitiekader: waarom 

bouwen wij brandevoort niet af zoals het in de oorsprong is bedoeld? 

Zijn wij dan vergeten wat ooit de opzet van de wijk brandvoort was. 

Geen typische grote stadswijk, maar een moderne vertaling van een 

klassiek Brabants dorp tussen stad en landschap. Ruimte, groen, water 

en rust creëren. In het oog springt de opmerking: Ontwikkelen in 

harmonie met de natuur waarbij water en bodem sturend zijn. De 

mens die er moet gaan wonen is niet sturend? 

Bouwen wij straks iets wat mensen willen? Wij denken van niet. In 

2015 werd Brandvoort bekroond als beste voorbeeld van de herleving 

van traditionele stedenbouw en architectuur. Wat wij nu zien is een 

hele grote sprong naar meer woningen vanwege kostenaspect en wordt 

het oorspronkelijke plan verlaten. Dat stemt ons ongelukkig. 

De ambitie spreekt over 3 scenario’s. 2.500 – 3.800 of 5.000 

woningen. Dan zou je denken dat wij als gemeenteraad nog iets te 

vertellen hebben. In de regionale woningbouwmonitor staat echter als 

geschreven: 3.800 woningen. Kan het college mij verklaren waarom 

wij hier vanavond spreken over de ambities terwijl het aantal 

woningen klaarblijkelijk al vaststaat? Graag een reactie van het 

college? 

Voorts spreekt het ambitiedocument (pag. 70) over een 

gemeentebreed doelgroepenonderzoek. Was het niet dienstig geweest 



als de resultaten nu reeds bekend waren zodat wij die bij het 

meegeven van onze gedachten hadden kunnen betrekken? Wij zijn van 

mening dat de bouwplannen ten principale afgestemd horen te worden 

op de woonwensen. De uitgangspunten, die het college nu om 

financiële redenen (tekort verlagen van ca. € 75 miljoen naar ca. 35 

miljoen op eindwaarde) wil hanteren voor Brandevoort Noord stroken 

niet met de woonwensen van een groot deel van de woningzoekenden. 

De sprong van 2500 woningen naar 3800 woningen is erg hoog. Kun 

je dan nog concurrreren met de dorpen om Helmond heen? Daar wil 

men vooral grondgebonden woningen, auto blijven rijden en hun 

auto’s op eigen terrein of dicht bij hun woning parkeren. 

Dan voorzitter een opmerking over de financiële kant van de zaak. In 

het rapport spreekt het college over grote tekorten bij de realisering 

van de plannen. Het lijkt er op dat toegeschreven wordt naar zoveel 

mogelijk woningen te bouwen om het tekort in te dammen. Hoe de 

berekeningen tot stand zijn gekomen kunnen wij in het rapport 

nergens terugvinden. Of lees ik hier dat de verliezen van BSD ten 

lasten worden gebracht van Brandevoort II? Het lijkt erop dat het 

toenmalige streven van Groen Links om het BSD te realiseren de 

gemeenten en de woningzoekenden veel geld gaat kosten. Graag meer 

inzicht hierin. Ik doe een dringende oproep om de ontbrekende 

berekeningen alsnog aan de raad ter beschikking te stellen zodat wij 

een goede afweging kunnen maken. Nu kunnen wij dat niet. 

 Participatie: In de technische vragen die die door de collega’s van de 

VVD zijn gesteld komt al naar voren dat de participatie aan de 

voorkant van deze ambitieplannen op zijn zachts gezegd niet helemaal 

lekker is gelopen. Te laat, niet openbaar en onduidelijk wie van de 

inwoners nou allemaal zijn benaderd voor de informatieavond van 21 

mei. Het lijkt er op dat het college niet graag inspraak van inwoners 

wil toestaan bij deze ambities. De beantwoording van de hele goede 

technische vragen wachten wij graag af. Wat ons betreft dienen de 

uitgangspunten voor winkelcentrum de Plaetse in de Veste 

gehandhaafd te blijven. De ondernemers mogen niet de dupe worden 

van nieuwe plannen. 



Conclusie: een stap terug is nodig 

Voorzitter, wij vinden dat de gemeente Helmond haar ambitie niet 

moet laten leiden door snelheid of politieke druk, 

schaalsprongverwachtingen of financiële rampen uit het verleden maar 

door zorgvuldigheid en maatschappelijke betrokkenheid. De CDA-

fractie roept het college daarom op om de plannen voor Brandevoort 2 

in de huidige vorm niet door te zetten, maar eerst terug te gaan naar 

de tekentafel en te zorgen dat we gaan bouwen naar behoefte en de 

inbreng van de (toekomstige bewoners) leidend is. 

Pas wanneer participatie, infrastructuur, duurzaamheid en sociale 

spreiding écht geborgd zijn, kan wat ons betreft gesproken worden 

over uitvoering. Maak het beloofde dorp af volgens de afspraken. 

Duurzaam, circulair en klimaatadaptief bouwen kan ook in 

Masterplan Brandvoort II, 

Dank u wel. 

 


